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The contribution of Islamic bond products to the management of Islamic banks’ liquidity, a
case study of Al Salam Bank - Algeria

Abstract

This study aims to shed light on the issue of liquidity in Islamic banks in Algeria, by

examining the possibility of adopting the sukuk (Islamic bonds) mechanism as a tool that

contributes to liquidity management at the level of the Islamic banks. We study the case of Al-

Salam Bank-Algeria, which is considered as a successful Islamic bank in providing Islamic

financial services. A set of results has been reached, the most important of which is that the

adoption of the Islamic sukuk mechanism in Al Salam Bank - Algeria has been met with a

number of obstacles that prevented the application of this mechanism.

Keywords: Islamic banks, liquidity, Islamic sukuk, Islamic securitization mechanism, Al

Salam Bank - Algeria.

La contribution des produits obligataires islamiques a la gestion de la liquidité des banques
islamiques, une étude de cas d'Al Salam Bank - Algérie

Résumé

Cette étude vise a eclairer la problématique de la liquidité dans les banques islamiques en

Algérie, en examinant la possibilité d'adopter le mécanisme des sukuks (obligations

islamiques) comme outil contribuant a la gestion de la liquidité au niveau des banques

islamiques. Nous étudions le cas d'Al-Salam Bank-Algérie, qui est considérée comme une

banque islamique performante dans la fourniture de services financiers islamiques.

Un ensemble de résultats a été atteint, dont le plus important est que I'adoption du mécanisme

des sukuks islamiques a Al Salam Bank - Algeérie s'est heurtée a un certain nombre d'obstacles

qui ont empéché I'application de ce mécanisme.

Motsclés : Banques islamiques, liquidité, sukuks islamiques, mécanisme de titrisation
islamique, Al Salam Bank - Algérie.
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